
  

 
 

 

 בתורה   נים להיות ספו   חיזוק ב גדולי ראשי הישיבות בראשם רשכבה"ג שליט"א    -   לא נשים לב לכל הגזירות 
                              

        
 

 ~~~

 רשכבה"ג מרן גאון ישראל הגר"ד לנדו שליט"א 
ריתחא  רשכבה"ג   של  אדיר  במעמד  שליט"א  לנדו  הגר"ד  מרן 
הגדול    קודם הפסח  דאוריתא שע"י    שנערך   בב"בבבית הכנסת 

, עמד על רגליו במשך כשעה ופלפל בלימוד עם  ארגון תורה דיליה
צורבי דרבנן טובי בני הישיבות והאברכים בעיר בסוגיות בעומק  

נשא  הש"ס, מעמד שכולו אהבת ומתיקות התורה, בסיום דבריו 
 דברי חיזוק והדרכה לבני הישיבות ואברכי הכוללים: 

עוד מעט פסח ויש מצוות פסח, אבל העיקר הוא שצריך לשבת 
שום   אין  ללמוד,  מותר  המועד  בחול  וגם  השנה,  כל  וללמוד 

 איסור, ודאי שצריך גם לעזור בבית לפני פסח. 
ובגלל זה  ודאי שהבני תורה לומדים ולומדים, ויש גזירות רעות  
רק תורה    נתחזק אנחנו הבני תורה ולא נשים לב לכל הגזירות,

ורק לימוד התורה, כי הם חיינו ואורך ימינו גם מבחינת החיים  
הרוחניים וגם מבחינת החיים הגשמיים, בלי לימוד התורה אוי  
ווי מה שיכול להיות כאן, ע"פ דרך הטבע רחמנא ליצלן מסוכן  

 . לגור כאן
האנשים שרחוקים מהיהדות רוצים להטביע אותנו בים וגם את 

אם לא יהיה תורה אז לא יהיה כלום,    עצמם הם מטביעים בים,
הם לא יודעים את זה, מסכנים נעבאך, הם לא יודעים אבל אנחנו  
לכל   לב  לשים  ולא  התורה  בלימוד  חזק  להתחזק  צריכים 
תורה   אלא  והבל,  שטות  דברי  מדברים  היום  שכל  הדיבורים, 
ותורה ושוב פעם תורה, יש רק דבר אחד תורה ותורה ושוב פעם 

בזכות   ינצלו  תורה,  יכולתם  כפי  ילמדו  שכולם  התורה  לימוד 
כולם מנער עד זקן ואז אנחנו נגאל מכל הצרות ומכל הדברים  

 הרעים ובא לציון גואל. 
- 

נכנסו להקביל פני רשכבה"ג מרן שליט"א ברגל,    פסח  בחוה"מ
הגאון הגדול רבי ברוך דב דיסקין שליט"א ר"י ארחות תורה יחד  
עם מקורבו הרה"ג ר' אליהו קמינסקי שליט"א מזכיר ועד בני  

התקשורת לכשרות  הדת  תורה  חומות  לביצור  רבות  הפועל   ,
להביא לבני הישיבות ואברכי הכוללים פלאפון כשר החסום מכל 

על תלמודם ללא  עמלי התורה  לשקוד    ווכך יוכלהקיימות,  פרצות  
בסיום הביקור לאחר שדיברו בדברי תורה ועניני החג  .  הפרעות

ארוכה,   שליט"אשעה  הוועד    רשכבה"ג  מזכיר  את  בחום  ברך 
 בברכת הצלחה רבה בכל הדברים הטובים שעושה. 

 ~~~ 

 מרן ר"י גרודנא הגאון רבי צבי דרבקין שליט"א 

במסיבת  דרבקין שליט"א    הגר"צגרודנא    ר"ימועצת מרן  הזקן  
שע"י  מודיעין עילית  בישיבת בין הזמנים  שנערך בחוה"מ פסח  חג  

 :להלן הדברים נשא דברים בחובת השעה. ישיבתו גרודנא. 
רוזובסקימרן   הגר"ש  מגיד    רבינו  והביא  בדרשה  דיבר  זצ"ל 

ששאל על המשנה שאמר הלל )אבות ב, ו( "אף הוא ראה גולגלת  
וסוף   אטפוך  דאטפת  על  לה  אמר  המים  פני  על  שצפה  אחת 

 מטיפיך יטופון". 

שאל המגיד, מהו "אף הוא ראה"? וביאר, יש ראיה ויש ראיה.  
יש ראיה שהיא "התפעלות של עגל". העגל אוכל עשב, פתאום  

את   מרים  העגל  עצומה.  צפירה  שנותנת  רכבת   הראשעוברת 
ומתפעל מהרכבת, מוריד את הראש חזרה וממשיך לאכול עשב. 
במים   צפה  גולגולת  לראות  אפשר  כך  עגל.  של  התפעלות  זהו 

 ולהתפעל, ואחר כך לחזור לעשב. 
, הלל "אף הוא ראה", הלל ראה גולגולת, אך  אמר רבינו הגר"ש

ויש בראייתו הוא אמר משנה "על דאטפת אטפוך".   יש ראיה 
 ראיה, יש ראיה של עגל, ויש ראיה שיוצרת משנה. 

מדת   יש  אחד  מצד  פשוט.  לא  במצב  נמצאים  אנו  אומר,  ואני 
הדין, ומצד שני רואים נפלאות הבורא ממש שלא כדרך הבריאה,  

צריך  צריך שלא נתפעל כמו העגל, צריך להיות מודעים לניסים,  
   ללמוד מכל דבר את המהלך של הקב"ה.

כשרואים נס צריך ללמוד מה הקב"ה אומר בנס הזה. כשיש מדת  
צריך   הדין,  מדת  יש  אם  הדין.  היה  מה  על  לראות  צריך  הדין 
לתקן. אם יש ניסים, סימן שהקב"ה אומר לנו שהעניין בשליטה,  
זה לא היה סתם. יש כוונה בניסים כמו במדת הדין, צריך ללמוד  

זה!   היום!את  לסדר  זה  על  לעבור  העגל    לא  כמו  נהיה  שלא 
אנו   שלנו!  החיוב  זהו  שהיה.  למה  חוזר  כך  ואחר  שמתפעל 
עתידין   בניסן  בניסים.  שמוקף  חודש  ניסן,  בחודש  נמצאים 

ולמשיח    להגאל. השלמה  לגאולה  כבר  שנזכה  יתן  שהקב"ה 
 צדקנו במהרה בימינו אמן. 

 ~~~ 

 מרן ר"י חברון הגאון רבי דוד כהן שליט"א 
דברי חיזוק  לאחרונה  מרן ר"י חברון הגר"ד כהן שליט"א נשא  

 משאו המלא. . לבחורי הישיבות לאור התקופה
  -כתוב ב'ספרי' )עקב יא,כב(: "אם תעזבני יום, יומיים אעזבך"  

יומיים,  אם עוזבים יום אחד את התורה, התורה עוזבת אותנו  
בתקופות   שאם  לדעת  צריך  התורה.  עזיבת  שתהיה  אסור  לכן 
רגילות כך, על אחת כמה וכמה בתקופה בה אנו נמצאים. המצב 
לדור   בפרט  קשה,  זה  חירום'.  'שעת  הוא  היום,  בו  שנמצאים 
הצעיר אחרי זמן חורף של שנה מעוברת, קשה להמשיך כרגיל  

 . את סדרי הלימוד
אבל השעה היא 'שעת חירום', גם עם ישראל נמצא בסכנה, וגם  
עולם התורה נמצא בסכנה. אנחנו בטוחים וסמוכים שכח התורה  
שלנו מחזיק את עולם התורה, וזה מה שמחזיק את כלל ישראל. 

מה מוטל עליו ב'שעת   -כל יחיד ויחיד צריך לדעת המשמעות  
 .  החירום' הזאת

גודל   ואת  השעה  גודל  את  מבין  שהציבור  רואים  ד'  ברוך 
האחריות של השעה, זה נותן הרבה כוחות. צריך להקפיד בבין  

 הזמנים הזה על סדרי הלימוד. 
אני לא מדבר במושגים שצריך להמשיך את כל שלושת הסדרים  
בין   את  צריך  אופן  שבכל  הכריעו  ישראל  גדולי  בישיבה,  כמו 

  אבל בוודאי ובוודאי מוטל עלינו ב'בין הזמנים' הזה,הזמנים.  

 ויבדל"ח שליט"א זיע"א מרבותינו מרנן ורבנן גדולי הדור  דברים
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, לא סדר בשביל "יוצא  שלא יעבור יום אחד בלי סדר לימוד רציני
 זיין", אלא סדר לימוד רציני. 

שלושה   ללמוד  קשה  בישיבה,  נמצאים  כשלא  המציאות  מובנת 
רגילים,   שלא סדרים  קבועים,  לימוד  סדרי  לקבוע  צריך  אבל 

שלא תהיה עזיבת התורה. בכח לימוד    יעבור יום בלי סדר לימוד,
בנו   ויתקיים  ישראל  בישועת  בקרוב  לראות  נזכה  שלנו,  התורה 

 דברי חז"ל הקדושים: "בניסן נגאלו, ובניסן עתידים להיגאל". 
: יושבים כאן מאות בחורים שמ'זמן אלול' שמונה חודשים  נשאל מרן

כמעט ברציפות, עמלו ויגעו בתורה בכל הכוחות. הם שואפים ב'זמן  
'שטייגען'. והם מרגישים שהגוף דורש   קיץ' הבעל"ט לעשות הרבה 
אוורור, כגון טיול מחוץ לעיר. כיצד מוצאים את דרך הישר בשעת 

 ין פרשה לפרשה' ?החירום בארץ הקודש, לשים 'רווח ב
גדל    שליט"א:  מרן הישיבות  עולם  כיצד  שוכחים  לפעמים 

בישיבת    - באירופה. כל המקור שלנו   עולם הישיבות התחיל  של 
וואלוז'ין ואחר כך בהמשך סלבודקא, מיר, גרודנא, כל הישיבות,  
על   נחשוב  אנחנו  אם  הישיבות.  עולם  את  הקימו  כך  קמניץ, 
'מלחמת העולם הראשונה',   בני הישיבות אז, בזמן  התנאים של 

תנאים נוראים של רעב גדול, קשיים נוראיים. הרבה ישיבות    היו 
 גלו מהמקומות הקבועים שלהם. 

והמשיכו   התקבצו  הישיבות  בני  השניה'  העולם  ב'מלחמת 
חס   לקטרג  רוצה  לא  אני  ה'שואה'.  שפרצה  עד  ממש  בלימודם 
ושלום עלינו, שלא נגיע חס ושלום למצב כזה, אבל הישיבות אז  
ובחורים למדו בתנאים קשים מאוד.  המשיכו עד הרגע האחרון 

עובר תקופות   בגלות הזאת עם ישראל  בגלות,  עם ישראל נמצא 
לא תמיד אפשר להמשיך  קשות מאוד. צריך לדעת את המציאות.  

   את החיים כרגיל.
לנו   יש  אם  מפסיקים.  לא  מהתורה  נצחית,  מציאות  היא  תורה 

יותר   להתאוורר  אפשרות    - אפשרות  יש  אם  יותר,  נתאוורר 
פחות   העבודה    - להתאוורר  חירום'  ב'שעת  אבל  פחות.  נתאוורר 

שלנו להסתפק בפחות ולדרוש פחות ולהתאמץ יותר. אין לנו עצה  
לא יהיה מצב  ה' יעזור ש  -אחרת. אנחנו לא נמצאים היום במצב  

מזה   גרוע  יכול    -יותר  לא  והוא  להתאוורר  לו  אסור  שבחור 
 להתאוורר, בחור לא צריך לייסר עצמו. 

אני מדבר על שני דברים. נקודה אחת שדיברתי קודם, שלא יעבור  
שני   נושא  שדיברתי.  אחד  נושא  זה  לימוד',  'סדר  בלי  אחד  יום 
מאוד חשוב, זה 'למה תתראו', בארץ הקודש יש ציבור גדול שחווה  
דברים קשים במלחמה, נשפך הרבה דם יהודי, יש משפחות שעברו  

 תקופות קשות.  
אנחנו צריכים היום לשמור על פרופיל יותר נמוך, ולא להראות 

להמשיך לבלות ולהמשיך הלאה.    -  כאילו אצלנו הכל כדאשתקד
הם צריכים לראות שגם אנחנו מדברים על זה, שגם אנחנו באמת  
נושאים בעול התורה, זה התפקיד שלנו וזה מה שמחזיק את עם  
ישראל. אז מבחינת יציאה למקומות חילוניים, בפרט במקומות  
שיש שם ציבור גדול שרואה את בני הישיבות יוצאים לבילוי ב'בין  

 ים' זה בוודאי דבר לא נכון. הזמנ
 ~~~ 

 הגאון הגדול רבי יצחק אזרחי שליט"א 
  ר"י מיר נשא לאחרונה דברים   שליט"א  הגאון הגדול ר"י אזרחי 

 : . להלן הדבריםבעניני השעה
הרב יש אשר טועים לחשוב במה שנאמרה הלכה )ברכות    לצערינו

מ"ג ב'( "האי מאן דנפיק ביומי ניסן וחזי אילני דקא מלבלבי אומר  
ברוך" וכו', ושוגים לחשוב כי מאותה העת שמלבלבין האילנות יש  
ח"ו איזה איסור וחובה למעט בתלמוד תורה. אין זאת, אדרבה  

להוסי המשמר  על  לעמוד  התורה  בני  בלימוד  עלינו  ולהרבות  ף 
אלינו,  התורה   נשואות  ישראל  כל  שעיני  כזאת  לעת  ובפרט 

 שיושיע ה' את עמו ונחלתו בכח זכות תלמוד תורתנו.
הליכותיו בכל  הישיבה  לבן  יש  רבה  כאשרהשפעה  זכורני   , 

לצבא,  הישיבות  בני  גיוס  דחיית  בעניין  שעסקה  ועדה  הוקמה 
 בראשות השופט 'טל', ובאו לבקר בישיבת מיר, להתרשם באופן 

בני   של  ושיחם  בעמלם  השיגה,  שעינם  כמה  עד  אמצעי  בלתי 
התורה. והתפעלו מאוד מן הנהגת בני התורה כשראו איזה דרך  

 וקמים לכבודם.  רה"יארץ ועדינות יש בבני הישיבה שמכבדים 
ובאותה העת שח בפניי השופט 'טל' כי שאל את אחד התלמידים  
מה בכוונתו לעשות ב'ימי בין הזמנים', והשיבו כי מתכוון לנצל  
ימים אלו אשר בהם יהיו פחות תלמידים בישיבה, וכך יוכל לישב  
ללמוד בהיכל בית המדרש המרכזי. דברים אלו השפיעו השפעה  

סייעת  היה  וב"ה  חשיבתם,  מהלך  על  מה  רבה  בכל  דשמיא  א 
כל   לטובה  ה'  יהפוך  בעז"ה  עתה  כן  הזמן,  באותו  נצרך  שהיה 

ובכח זכות שאנו ננהג כראוי, הרי שזכות מחשבת הקמים עלינו,  
'אהבתך'   כך  ננהג  ואם  בזה,  יסיר ממנו   -הרבים תלוי  אז לא 

 לעולמים .
 ~~~ 

 הגאון הגדול רבי ברוך דב דיסקין שליט"א 

הגאון הגדול רבי ברוך דב דיסקין שליט"א ראש ישיבת ארחות  
  ע"י איגוד בני הישיבות בבית שמש.חג הפסח משא  תורה בסיום  
   בחובתינו בעת קשה זו:נשא דברים 

היצר הרע מציע פיתויים קשים, היצר הרע נלחם להוציא אותנו  
מבית המדרש, צריך דבר אחד להגיד לו זה לא חכמה שאני נמצא  
מחוץ לבית המדרש שאתה בא עם הרעיונות האלה, בא באור, 
השולח,   נזיקין  אבות  ארבע  אוחזין  שניים  ללמוד  ונתחיל  נשב 

נמצא בבית המ רואה  עכשיו תגיד מה שאתה רוצה, אדם  דרש 
 . שכל הדברים האחרים זה מזויף

המדרש,   בבית  להיות  צריך  האדם  זה  בשביל  הרע אבל  היצר 
המדרש, מבית  אותנו  להוציא  המדרש    נלחם  שבבית  אדם 

מסתכל על הכל בעיניים אחרות, אם פגע בך מנוול זה משכהו  
המדרש מבית  אותנו  להוציא  נלחם  הרע  היצר  מדרש,   ,לבית 

 . הבית מדרש זה המקום שמגן מפני היצר הרע
יש גם יצר הרע בבית המדרש אבל זה אחרת לגמרי, כפי שאמר  

זצוק"ל כשעשו חיפש    רשכבה"ג מרן שר התורה הגר"ח קניבסקי
להכנס   מסוגל  שלא  כיוון  המדרש  לבית  נכנס  לא  יעקב  את 

אין אחד  לישיבה אפילו כדי לחפש את יעקב, הוא לא שייך לשם,  
 שלא יגיד שאחרי שלומד מרגיש אדם אחר.

וכן היום בפרט כפי שדברו אסור להסתובב, זה ענין של חילול ה'  
איך   מבינים  ולא  מאד  שסובלים  אנשים  יש  מסתובבים,  אם 
זוכר, גם  נכלל בגדר חילול ה', אני  יכולים ככה להסתובב הכל 
בצעירותינו שהיה מלחמה, רשכבה"ג מרן ראש הישיבה הגרא"מ  

חורים לא עזבו  שך זצוק"ל הזהיר שלא להסתובב בשום מקום, ב
את האיזור, לא צריך להוציא את העינים לאחרים זה גדר של 

ה'.   לא  חילול  אבל  תורה,  להוסיף  אדרבא  הוא  שלנו  החובה 
בא   עמי  לך  צריכים  אנחנו  ברגשות,  מתחשבים  שלא  להראות 

 בחדריך להיות ספונים בבית המדרש.
-  

חורףבסיום   עמד    זמן  תורה  ארחות  הישיבה  בישיבתו  ראש 
היצר הרע אומר שככל והזמן יותר ארוך בין הזמנים  בדבריו ש

והאמת היא  גם צריך להיות ארוך יותר שיהיה יותר זמן לנוח,  
, שזה להיפך כשאדם זורע יותר צריך שיהיה לו יותר זמן לקצור

אחרי זמן כזה של התעלות שלמדו חודש יותר, צריך יותר זמן  
לשמור ולא לאבד את זה. צריך לדעת שבפרט כעת זה לא הזמן  
שזה  אנשים  יש  וגם  סכנה  גם  זה  וכדומה,  בטיולים  להסתובב 
גם   הזמנים  בין  את  לנצל  צריך  השם.  חילול  של  בגדר  אצלם 

 ריך. להספיק ללמוד וגם לנוח קצת ולעזור בבית כמה שצ
 ~~~ 

גאון ישראל מגדולי ישראל בראשם רשכבה"ג מרן    לדעת תורהניתן להאזין  
 . 074-740-3306שליט"א, בקו חירום בעניני השעה שמספרו  הגאון רבי דב לנדו  

 

כמו"כ מידי שבוע יו"ל חוברת אוצר הפרשה ובו גליונות מרבותינו מרנן ורבנן 
 a169258235@gmail.com  –ניתן לקבלו במייל  .  גדולי ישראל זצוק"ל ושליט"א

 *** 

הגליון לקבלת  להצטרף  למייל    ניתן  הבקשה  שליחת   -ע"י 
a086221800@gmail.com 
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